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PROTOKÓŁ  Nr XXXII/13 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 29 października 2013 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych, (nieobecna Radna Z. Kęcel)  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 900 i  trwały do godz. 1220.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu,    

• Przedsiębiorcy  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 24 września 2013 roku.  

  3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Wręczenie odznaczenia „Zasłużony dla Rolnictwa” dla Pani Cecylii Balcerak.  
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5. Wręczenie gratulacji „Bobolickie Pąki Przedsiębiorczości” przedsiębiorcom nieobecnym 

na Gali Przedsiębiorców w dniu 18 października 2013 roku.   

6. Informacja na temat stanu dróg i oświetlenia na terenie gminy Bobolice.  

7. Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2012 rok.   

8. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2013 rok; 

2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-2028; 

    3) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zwarcia umowy 

dzierżawy na czas nieoznaczony gruntu stanowiącego własność Gminy Bobolice; 

    4) trybu postępowania o udzielenie dotacji na zadania publiczne inne niż    określone w 

ustawie o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, sposobu jej rozliczania oraz 

sposobu kontroli wykonania zleconego zadania;  

    5) nadania ks. Ryszardowi Baranowi tytułu: „Zasłużony dla Gminy Bobolice” 

9. Trybuna sołecka. 

10. Trybuna obywatelska. 

11. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

12. Zakończenie obrad. 

 

Pani Burmistrz poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie zasad udzielania dotacji na rzecz spółek wodnych, trybu postępowania przy 

udzielaniu dotacji na rzecz spółek wodnych, sposobu ich rozliczania oraz sposobu 

kontroli wykonania zadania objętego dotacją.   

 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXXI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 24 września 2013 roku 

był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w 

dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

Protokół z XXXI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”. 
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Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

*kończenie inwestycji „Budowy sieci kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej i tłocznej w 

miejscowości Cybulino z włączeniem do istniejącej kanalizacji grawitacyjnej w miejscowości 

Gozd – Gmina Bobolice”  

1. Złożonych ofert  - 4  

2. Wybrany Wykonawca :  

ZUBWiT „M ętlowie” 

Cezary Mętel i Dariusz Mętel 

Termin zakończenia inwestycji do 20.11.2013 r. 

1. bez podłączenia do budynków, podłączenie nastąpi po uruchomieniu przepompowni. 

Do zakończenia inwestycji pozostało: 

1. Zainstalowanie pomp w przepompowniach  

2. Podłączenie mieszkańców do nowej sieci kanalizacji. Z wybudowanej kanalizacji 

sanitarnej skorzysta ponad 120 mieszkańców. 

 

*kończona inwestycja „Budowa tarasu widokowego wraz z małą architekturą oraz 

towarzyszącą infrastrukturą komunikacyjną w Bobolicach” 

 1.Wykonawca:  Skanska  

2. Rozpoczęcie odbioru robót ustalono na 14.10.2013 r. do 29.10.2013 r. 

3. Luneta została uruchomiona i na razie jest ogólnie dostępna bez wrzucania monet. 

 
* realizacja inwestycji drogowej, przebudowa mostu, chodniki, wjazdy na posesje oraz nowa 

nawierzchnia przy ul. Reymonta. Obecnie można przejechać już przez most, który jest 

głównym elementem, na który otrzymał powiat koszaliński dofinansowanie. Termin 

wykonania został przesunięty do 15 listopada 2013 roku tej inwestycji.  

 
*ogrodzenie zaplecza socjalnego stadionu sportowego w Świelinie Przeprowadziliśmy 

procedurę wyboru wykonawcy – zapytanie ofertowe. 

Na telefoniczne zapytanie (5 firm z terenu Bobolic) jakiekolwiek zainteresowanie wykazała 

tylko jedna ale podana cena (7.000 zł) za wykonanie prac była wyższa niż założona  

w budżecie gminy (4.500 zł). 
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Podjęta została decyzja o wykonaniu ogrodzenia we własnym zakresie tj.:  Materiały zakupił 

Urząd Miejski za kwotę 2.699,35 zł a ZUKiO  przy okazji prowadzenia  remontu komina 

 w miejscowości Świelino (nie ponieśliśmy dodatkowych kosztów dojazdu) wykonał 

ogrodzenie. 

*  siłownia zewnętrzna  z elementami placu zabaw przy ul. Dworcowej w Bobolicach. Prace  

zostały zakończone zgodnie z umową. Obecnie trwa rozliczanie inwestycji. Siłownia 

zewnętrzna    cieszy się bardzo dużym zainteresowaniem   mieszkańców Bobolic. 

*  przetarg Kłanino - „Rozwój tożsamości społeczno-kulturalnej mieszkańców miejscowości 

Kłanino poprzez budowę infrastruktury rekreacyjno – sportowej” ZREZYGNOWANO Z 

DOFINANSOWANIA Z PROW, ZMODYFIKOWANO WCZEŚNIEJSZE ZAMÓWIENIE I 

OGŁOSZONA trzy NIZALEŻNE PRZETARGI. Na zakup: kontenerów zaplecza socjalnego, 

wiat dla zawodników oraz siedzisk i we własnym zakresie wykonujemy przyłącza: 

energetyczne, wodne, kanalizacyjne. Za pozostałe środki zakupione w tym roku zostaną 

materiały do wykonania w 2014 roku chodnika. Realizacja wyposażenie boiska do końca 

bieżącego roku, budowa chodnika w miarę możliwości finansowych w roku 2014. 

* przetarg nieograniczony pn. „Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu miasta 

i gminy Bobolice – etap IV”. Przetarg ogłoszony został w dniu 28.08.2013 r. Termin 

składania ofert wyznaczono na dzień 05.09.2013 r. Wpłynęło 5 (pięć) ofert. Zamawiający 

zamierzał przeznaczyć na realizację zadania kwotę 65.539,80 zł brutto. W dniu 26.09.2013 r. 

dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej kwota 50.841, 19 zł złożonej przez firmę 

Przedsiębiorstwo Wielobranżowe DACH SYSTEM Wiesław Kuśnierski, ul. Przemysłowa 6,           

75 – 216 Koszalin. Na realizację przedmiotowego zadania dn. 27.09.2013 r. została podpisana 

umowa. Termin realizacji umowy do 31.10.2013 r. 

* Zamówienie z wolnej ręki pn. „Dostawa fabrycznie nowego samochodu dostawczego typu 

furgon dla potrzeb Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach”. 

Ogłoszenie o zamiarze zawarcia umowy umieszczono w dniu 10.10. 13r. Po przeprowadzeniu 

negocjacji z Wykonawcą uzgodniono ostatecznie wynagrodzenie Wykonawcy w wysokości: 

68.026,92 zł brutto (słownie: sześćdziesiąt osiem tysięcy dwadzieścia sześć złotych 92/100). 

Zamawiający zamierzał przeznaczyć na realizację zadania kwotę 79.950,00 zł brutto. Umowa 

została podpisana w dniu 21.10 2013 r. w Miejsko – Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej 

w Bobolicach. 
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*WIZYTA OFICJALNA W PARTNERSKIEJ GMINIE JASZUNY NA LITWIE  w dniach 

4-6 10.13r. w składzie : Burmistrz, Z-pca Przewodniczącego RP, Przewodniczący Komisji 

Finansów i Rozwoju, Radna M. Piotrowska. W tym roku obchodzimy 10 - lecie nawiązania 

współpracy. Przywieźli śmy najserdeczniejsze pozdrowienia dla Państwa i wszystkich 

mieszkańców naszej Gminy. Oprócz Gminy Bobolice nasi partnerzy i przyjaciele w 

Jaszunach współpracują z innymi pięcioma gminami z Polski. Są to: Gmina Żnin (kujawsko-

pomorskie), Kurzętnik, Reszel, Boćki (podlaskie) oraz powiat Kętrzyński. Pani Burmistrz 

odczytała życzenia skierowane na Jej ręce dla wszystkich mieszkańców Gminy Bobolice – 

załącznik do protokołu.  

*budowa farm wiatrakowych – wpłynął do gminy protest w sprawie budowy farmy 

wiatrakowej, która ma powstać w okolicach Dobrociech. Po raz kolejny trzeba będzie 

zmierzyć się z przeciwnikami wiatraków. Jeśli chodzi o wiatraki ze Starego Bornego, 

Górawina, Drzewian to procedura trwa z opóźnieniem ponieważ protesty mieszkańców 

opóźniają działania inwestora.  

*  FORUM SOŁTYSÓW 12. 10. 2013 r., które tym razem odbyło się w Bobolicach  – 

WYCIECZKA, to co  pokazaliśmy jako wyróżnik naszej gminy:  Muzeum, Koncerty 

organowe, taras widokowy, Centrum Edukacji Sportu i rekreacji, Siłownia Zewnętrzna.  

*GMINNY DZIEŃ SENIORA  17. 10. 2013 r. Organizowany jako Gminny Dzień Seniora w 

takim wykonaniu po raz pierwszy. Ogromne podziękowania dla Kierownik J. Stępień  i 

podległych pracowników. Nowo powstała aula w MGOK sprawdza się doskonale i jest 

maksymalnie wykorzystywana na uroczystości organizowane przez różne jednostki 

organizacyjne gminy Bobolice.  

*18. 10. 2013 r. II BOBOLICKA GALA PRZEDSIĘBIORCZOŚCI zgromadziła ponad 240 

osób. Wyróżniono przedsiębiorców z ternu Gminy Bobolice  w dwóch niezależnych 

kategoriach: długoletnie prowadzenie działalności gospodarczej - przedsiębiorcy, którzy 

zarejestrowali  działalność gospodarczą od 1983 do 1993 r. i nadal aktywnie ją prowadzą - 

(takich przedsiębiorców mamy w gminie 19 ) oraz  w drugiej kategorii zostali wyróżnieni 

przedsiębiorcy, którzy aktywnie wspomagają wszelką działalność społeczną, kulturalna, 

sportową i oświatową społeczności lokalnej. Do tej nagrody wytypowano 19 przedsiębiorców 

na podstawie zgłoszeń, które wpływały od sołtysów, klubów sportowych, stowarzyszeń, 

świetlic. Dziękuję obecnym tu sołtysom za udzielone i przesłane odpowiedzi na naszą 

ankietę. Dziękuję Dyrektorom szkół, MGOK, M-GBP. 
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*19. 20. 2013 r. UROCZYSTY APEL W OSP Bobolice na okoliczność zakończenia remontu 

jednostki OSP w Bobolicach przy ulicy Warszawskiej. Inicjatorem uroczystego apelu był 

prezes druh Robert Galicki, uroczystość z udziałem sztandaru, poświęcenia płaskorzeźby Św. 

Floriana, obecnością sponsorów, częścią artystyczna piosenki strażackie w wykonaniu dzieci 

z SP w Bobolicach. Dowódcą  części oficjalnej dh I. Bednarczyk Sekretarz Zarządu Miejsko-

Gminnego ZOSP RP. Prowadzącą i konferansjerem była druhna Justyna Terlecka. Podniosła 

uroczystość warta naśladowania.   

*  ATEL firma  - LIKWIDACJA BIAŁYCH PLAM NA MAPIE GMIN Y BOBOLICE W 

MIEJSCOWOŚCIACH, KTÓRE DOTYCHCZAS NIE MIAŁY DOSTĘPU DO 

INTERNETU.  Internet działa bardzo szybko, otwiera strony o bardzo dużej pojemności, 

osoby chętne do podpisania umowy kontakt z informatykiem urzędu lub bezpośrednio z firmą 

Atel. 

*  SPÓŁKA WODNA. Zgodnie z oczekiwaniami Pani Burmistrz i dotychczas prowadzonymi 

działaniami na terenie Gminy Bobolice powstała Spółka wodna.  Dnia 23 października 2013 

roku odbyło się walne zgromadzenie założycieli, które powołało do życia Spółkę wodną w 

Bobolicach.  Działania statutowe spółki wodnej to: realizacja zadań w zakresie budowy, 

utrzymania i eksploatacji urządzeń melioracji wodnej na obszarze Gminy Bobolice. 

* „ GALA II EDYCJI KONKURSU 3 P" GALA  Warszawa 3. 10. 2013r. Statuetka jako 

symbol nagrody głównej. Gminę Bobolice reprezentowała i nagrodę odebrała Pani 

Wiceburmistrz G. Wiater-Ubysz.  3 P. NAGRODA GŁÓWNA DLA GMINY BOBOLICE 

PRZYZNANA PRZEZ IPPP W W-WIE. Następnie - wizyta studyjna Pani Wiceburmistrz 

oraz Skarbnik w dniach 8 - 11. 10 13 r. w wielkiej Brytanii.  Podpatrywanie dotychczasowych 

osiągnięć w tym zakresie w kraju, który ppp realizuje od lat 80-tych i w związku z tym 

posiada duże doświadczenie, przemyślenia. POWOŁANIE W GM. BOBOLICE  ZESPOŁU    

DS. PPP : Wiceburmistrz, Skarbnik, Kierownik NŚ, Przewodniczący Komisji Finansów, 

Rozwoju A. Tomczak, pracownik Urzędu.  

*28. 10. 13 r.  na zaproszenie członków Zespołu Drzewianianki Pani Burmistrz uczestniczyła 

w 10-leciu ZESPOŁU DRZEWIANIANKI. Piękna i podniosła  uroczystość w udziałem i 

Zespołu Ziemia Bobolicka i zaprzyjaźnionych zespołów z innych gmin : Manowa i Polanowa 

Gratulacje za determinację i unikatowy repertuar pieśni w języku ukraińskim. Życzymy 

kolejnych jubileuszów. 
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* spotkanie świąteczne, które planowane jest na rynku miejskim w dniu 14 grudnia 2013 roku 

(sobota) od godz. 15.30 do 18.00. Będzie to kiermasz, jarmark bożonarodzeniowy o randze 

ponadgminnej - powiatowej. Będzie możliwość wystawienia swoich prac, wypieków przez 

sołectwa. Odbędą się warsztaty wykonywania ozdób świątecznych, przegląd piosenki 

zimowej oraz inne atrakcje z niespodzianką wieczoru.  

*  ZAPROSZENIE NA SPOTKANIE Z MIESZKAŃCAMI MIASTA  BOBOLICE, dwa 

terminy 21 i 22 10. 2013 r. Pani Burmistrz zaprosiła Państwa Radnych. Proszę wszystkich o 

skierowanie zaproszenia do swoich sąsiadów, znajomych -wszystkich mieszkańców miasta. 

Stosowne informacje zostaną rozwieszone. 

Ad.4. Wręczenie odznaczenia „Zasłużony dla Rolnictwa” dla Pani Cecylii 

Balcerak.  

W imieniu Pani Cecylii Balcerak obecny był mąż Pan Józef Balcerak.  

Pani Burmistrz powiedziała, że na wniosek Burmistrza sześciu rolników otrzymało tytuł 

„Zasłużony dla Rolnictwa”, jest to odznaka honorowa przyznawana raz w życiu przez 

Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Odznaki te otrzymali podczas Dożynek Powiatowych 14 

września 2013 roku: Pan Eugeniusz Basarab, Pani Barbara Złotowicz, Pani Hanna 

Malęgowska, Pan Leszek Malęgowski, Pani Halina Stoltman oraz Pani Cecylia Balcerak – 

była też zaproszona, ale nie mogła uczestniczyć w tym wydarzeniu. Dlatego też w 

uzgodnieniu z Dyrektorem Generalnym Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi podjęta została 

decyzja by odznaczenie wręczyć podczas sesji Rady Miejskiej w Bobolicach.  

Na ręce małżonka Pani Cecylii Balcerak Pani Burmistrz przekazała odznakę „Zasłużony dla 

Rolnictwa”  

UZASADNIENIE wniosku: Pani Cecylia Balcerak, zamieszkała w miejscowości Ubiedrze, 

od 1983 roku wraz z mężem na zasadzie małżeńskiej wspólnoty ustawowej prowadzi 

gospodarstwo rolne. Gospodarstwo rolne wyróżnia się na tle pozostałych gospodarstw 

położonych na terenie gminy Bobolice. Powierzchnia gospodarstwa rolnego w chwili obecnej 

wynosi 48,4800 ha. Gospodarstwo ukierunkowane jest na produkcję zwierzęcą, hodowane 

jest przede wszystkim bydło mleczne w celu produkcji mleka. Uprawiane są zboża, 

ziemniaki. Gospodarstwo wyposażone jest w nowoczesny sprzęt. Na uwagę zasługuje 

również operatywność w pozyskiwaniu środków unijnych na modernizację gospodarstwa 

rolnego. Gospodarstwo jest wzorowo prowadzone, a zaangażowanie Pani Cecylii w jego 

rozwój może być wzorem dla młodego pokolenia rolników z terenu Gminy Bobolice.  
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Pan Józef Balcerak podziękował za wręczenie odznaczenia, przeprosił w imieniu żony za Jej 

nieobecność.  

   

Ad. 5. Wręczenie gratulacji „Bobolickie Pąki Przedsiębiorczości” 

przedsiębiorcom nieobecnym na Gali Przedsiębiorczości w dniu 18 

października 2013 roku.   

Głos zabrała Pani Burmistrz mówiąc, że zaproszeni zostali na sesję Przedsiębiorcy, którzy nie 

byli obecni podczas Gali.  

Pan Wiesław Kucharski „za długoletnie  upowszechnianie prorozwojowych wzorców, 

postaw, stabilność oraz kultywowanie tradycji przedsiębiorczości na terenie Gminy Bobolice” 

Pan Zdzisław Strzelczak „za długoletnie  upowszechnianie prorozwojowych wzorców, 

postaw, stabilność oraz kultywowanie tradycji przedsiębiorczości na terenie Gminy Bobolice” 

   

Pani Burmistrz wręczyła Przedsiębiorcom „Pąki Przedsiębiorczości”, wykonano pamiątkowe 

zdjęcia   

Przewodniczący Rady ogłosił 10-cio minutową przerwę.  

 

Ad. 6. Informacja na temat stanu dróg i oświetlenia na terenie gminy 

Bobolice.   

Informacje dotyczące stanu dróg przedstawił Pan Jan Rewkowski Dyrektor Zakładu Usług 

Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach. Informacje zostały przedstawione w formie 

prezentacji, która stanowi załącznik do protokołu.  

Informacje dotyczące oświetlenia przedstawił Pan Ireneusz Bielecki inspektor ds. 

komunalnych i ochrony środowiska. Stanowią załącznik do protokołu.  

 

Ad. 7. Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2012 rok.   

Informacje przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej, które stanowią załącznik do 

protokołu.  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  
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1) w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”   

 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-

2028.    

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

3) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy na czas nieoznaczony gruntu stanowiącego własność Gminy 

Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater – Ubysz.  

 

Działka nr 484/37 o powierzchni ogólnej 0,1777 ha położona jest w obrębie ewidencyjny nr 3 

Miasta Bobolice (teren kompleksu budynków garażowych w Bobolicach przy ul. Fabrycznej). 

Wnioskiem z dnia 26 września 2013 r. Spółka Gawex Media sp. z o.o. w Warszawie Oddział                           

w Szczecinku, jako beneficjent zadania Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego w 

ramach Regionalnego Programu Operacyjnego pn. „Wzrost atrakcyjności Województwa 

Zachodniopomorskiego poprzez budowę regionalnej szerokopasmowej sieci szkieletowej oraz 

węzłów dostępu do sieci dystrybucyjnej”, wystąpiła do Burmistrza Bobolic o 

wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym i na czas nieoznaczony części działki nr 484/37 o 

powierzchni 10 m2 z przeznaczeniem pod posadowienie kontenera telekomunikacyjnego, 
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będącego elementem projektowanej szerokopasmowej sieci. Uzasadniając swój wniosek 

Spółka Gawex Media sp. z o.o. powołuje się w szczególności na charakter projektowanej 

sieci, a także przepisy dotyczące budowli realizowanych przy współudziale środków 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego. Otóż jak 

wynika z wytycznych dla tego typu projektów beneficjent ma obowiązek utrzymywać 

trwałość produktu przez minimum zadany okres (tj. 7 lat). Ponadto budowla (tj. 

szerokopasmowa sieć światłowodowa) jest przeznaczona do realizacji powszechnych usług 

telekomunikacyjnych, zarówno dla klienta masowego jak i podmiotów gospodarczych i 

instytucji użyteczności publicznej, dlatego też ważne jest zapewnienie trwałości budowli i 

gwarancja jej funkcjonowania. Wartym podkreślenia jest także fakt, że całość projektowanej 

sieci przebiega w większości przez obszary wykluczone cyfrowo Gmin Szczecinek, Borne 

Sulinowo, Barwice, Bobolice, Manowo i Koszalin o wyjątkowo małej ilości gospodarstw, dla 

których jest to jedyna alternatywa aktywizacji w zakresie telekomunikacji. 

Zgodnie z art. 37 ust. 4. ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 

odpowiednia rada może wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy                               

za uzasadnione 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

4) w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji na zadania publiczne inne niż 

określone w ustawie o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, sposobu jej 

rozliczania oraz sposobu kontroli wykonania zleconego zadania.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 

Udzielenie dotacji z budżetu Gminy Bobolice na zadania publiczne inne niż określone w art. 4 

ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie wymaga określenia przez organ 

stanowiący jednostki samorządy terytorialnego trybu postępowania o udzielenie dotacji, 

sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania zleconego zadania. W związku 

powyższym podjęcie uchwały po uprzednim przeprowadzeniu konsultacji z organizacjami 

pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami jest celowe i uzasadnione.  
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Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

5) w sprawie nadania ks. Ryszardowi Baranowi tytułu: „Zasłu żony dla Gminy Bobolice” 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Pani Burmistrz powiedziała, że przedstawi uzasadnienie jakie przygotowała do wniosku 

prosząc Radę Miejską o podjęcie uchwały w sprawi nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Bobolice” ks. Ryszardowi Baranowi, który jest proboszczem parafii Bobolice.   

Ksiądz Ryszard Baran – urodził się 23 lutego 1954 roku w Sławnie. 30 kwietnia 1978 roku 

przyjął święcenia kapłańskie, czyli w 2013 roku przypadło okrągłe 35-lecie kapłaństwa ks. 

Ryszarda Barana. Od 25 listopada 1993 roku do dnia dzisiejszego pełni funkcję proboszcza 

parafii pw. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Bobolicach tj. już 20 lat. Ksiądz 

proboszcz Ryszard Baran jest kapłanem, ale również sprawnym i efektywnie działającym 

organizatorem. Podczas jego proboszczowania w parafii udało się  dokonać remontu wielu 

obiektów należących do parafii. Własnością Parafii Rzymskokatolickiej pw. Wniebowzięcia 

Najświętszej Maryi Panny w Bobolicach przy ul. Kościelnej oprócz kościoła parafialnego są 

następujące kościoły filialne: 

1. Kościół rzymskokatolicki pw. Jana Chrzciciela w Chmielnie; 

2. Kościół rzymskokatolicki pw. Jakuba Apostoła w Goździe, wpisany do rejestru 

zabytków w roku 2007; 

3. Kościół rzymskokatolicki pw. Bożego Ciała w Kurowie, wpisany do rejestru 

zabytków w roku 2004; 

4. Kościół rzymskokatolicki pw. MB Szkaplerznej w Poroście. 

 Wyżej wymienione kościoły dzięki inicjatywom ks. proboszcza zostały 

wyremontowane, odnowione, systematycznie zyskują na estetyce. W większości z nich 

wymieniono dachy, odrestaurowano witraże, wymieniono instalacje elektryczne oraz 

odnowiono elewacje, a także wykonano wiele innych drobnych prac, których nie sposób 

wymienić. Kościół parafialny w Bobolicach  nabrał nowego blasku ze względu na nowe 

boczne ołtarze. Niewątpliwie wielkim wyzwaniem i przedsięwzięciem ks. Ryszarda Barana 
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był 3-letni remont neogotyckich organów z 1886 roku w kościele parafialnym w Bobolicach, 

który zakończył się w 2011 roku. Zaniechanie prac remontowych mogło skutkować 

stopniową degradacją instrumentu i nieodwracalne zniszczenie jego oryginalnych elementów. 

Organy bezwzględnie wymagały przeprowadzenia pełnego programu konserwatorskiego i 

restauratorskiego ze względu na stwierdzony dla nich stan zagrożenia, przy czym zabiegi te 

należały do prac o skomplikowanym charakterze. Organy od 2006 roku są zabytkiem. Środki 

finansowe na ich remont,  parafia pozyskała od wojewódzkiego konserwatora zabytków, 

Urzędu Miejskiego w Bobolicach i Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Zachodniopomorskiego oraz parafian. W kościele od 2011 roku cyklicznie w miesiącach 

lipiec i sierpień, odbywają się koncerty organowe z udziałem wspaniałych, utalentowanych, 

znakomitych, światowej sławy muzyków, laureatów międzynarodowych konkursów 

organowych. W roku 2012 ksiądz proboszcz sfinansował kapitalny remont i prace 

restauratorskie figurki Matki Boskiej znajdującej się przy ulicy Wojska Polskiego w 

Bobolicach. 

 Ksiądz Ryszard Baran jest inicjatorem wielu przedsięwzięć kulturalnych  

i społecznych. W 1998 roku z Jego właśnie inicjatywy została zorganizowana po raz pierwszy 

Parafiada. Od 2000 roku przy współpracy z Miejsko - Gminnym Ośrodkiem Kultury w 

Bobolicach uroczystość odbywa się co roku, gromadzi i angażuje w te spotkania całe rodziny. 

Parafiada  organizowana w 2012 roku po raz pierwszy odbyła się pod nowo wybudowaną 

wiatą, której inicjatorem był właśnie ksiądz proboszcz.  

Z inicjatywy księdza Ryszarda Barana tradycją stało się, że leśnicy i myśliwi corocznie 

spotykają się w Dniu św. Huberta na wspólnej Mszy św. w kościele parafialnym w 

Bobolicach. Msze hubertowskie łączą ludzi lasu.  

 Ksiądz proboszcz Ryszard Baran jest wyjątkowym mieszkańcem naszego miasta, 

człowiekiem wielkiego serca i dla wielu z nas wzorem do naśladowania. Podczas uroczystości 

670-lecia Bobolic ksiądz proboszcz Ryszard Baran otrzymał Srebrnego Boboliczaka w 

kategorii: „Wyróżniający się księża proboszczowie”. Ksiądz proboszcz chętnie służy pomocą 

i wiedzą przy spotkaniach wigilijnych gminnych, jubileuszach i innych uroczystościach 

związanych z życiem mieszkańców Bobolic. 

 Reasumując należy podkreślić, że ks. Ryszard Baran uczuciowo związany jest z 

ziemią bobolicką, jego dotychczasowa działalność przyczyniła się do poprawy wyglądu 

kościołów, ich atrakcyjności i bogactwa. Ksiądz proboszcz doskonale  wie i rozumie, że 

zabytkowe świątynie wymagają szczególnej troski budowlanej. Tym sposobem  mienie 

znajdujące się na obszarze gminy Bobolice jest bardziej zadbane, ciekawe i zyskuje na 
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wartości. 20 lat działalności księdza proboszcza w naszej parafii  utwierdziły w przekonaniu, 

że jest człowiekiem, który nadal będzie kontynuował swoje dzieło, że nie spocznie na laurach. 

Jego ogromna życzliwość i otwartość na różne formy współpracy z lokalnym samorządem, 

pozwoliła  zrealizować wiele prac. W 2008 roku zostało podpisane porozumienie z księdzem 

proboszczem a władzami miasta na rzecz Świetlicy Środowiskowej  „Tafla” w celu użyczenia 

pomieszczeń plebani. Koszty związane z wyposażeniem pracowni kulinarnej zostały pokryte 

z funduszy parafii, a do dnia dzisiejszego świetlica jest wspierana przez parafię. Oprócz 

dobrej współpracy ze Świetlicą Środowiskową „Tafla” wspaniała współpraca układa się ze 

Środowiskowym Domem Samopomocy „Odnowa” w Bobolicach. 

Remont zabytkowych kościołów to wiele lat trudnej pracy organizacyjnej, pozyskiwania, 

darczyńców oraz niebagatelnych środków dla rozpoczęcia i kontynuacji tego dzieła. 

Najnowszym pomysłem księdza Ryszarda Barana jest zamontowanie nowej instalacji  

ogrzewania kościoła parafialnego w Bobolicach - założenie paneli grzejnych pod ławkami.  

 

 Jako kapłan wyróżnia się dobrocią, spokojem, rozmodleniem, a także wielką troską o 

stan kościołów i plebani w parafii. Dba o życie religijne, ale i wiele trudu wkłada dbając o 

stan techniczny powierzonych mu obiektów. 

Proboszcz cieszy się autorytetem i szacunkiem parafian, angażuje się w życie społeczności 

lokalnych. Głoszone homilie przez ks. Ryszarda Barana są nieustającą katechezą na wysokim 

poziomie religijnym i intelektualnym. Jest przed wszystkim duszpasterzem i potrafi wspaniale 

nauczać, nie pouczając jednocześnie. Ksiądz proboszcz dał się poznać jako dobry gospodarz 

bobolickiej wspólnoty. 

  Działalność ks. proboszcza nie sposób ograniczyć tylko do służby Kościołowi. Na 

szczególne uznanie zasługuje wierność zasadom i troska o los naszej Małej Ojczyzny oraz 

ofiarna służba każdemu człowiekowi. Jest zawsze uprzejmy, życzliwy i skromny. Nie liczy na 

zaszczyty, awanse czy nagrody. Jedynie nadanie tytułu „Zasłużony dla Gminy Bobolice” 

będzie dowodem uznania i wyróżnienia przez samorząd i mieszkańców gm. Bobolice. 

Postawa naszego księdza proboszcza jako godna naśladowania i kontynuowania,  zasługuje 

na uznanie. 

Mając na uwadze powyższe wnioskuję do Rady Miejskiej w Bobolicach o nadanie księdzu 

Ryszardowi Baranowi tytułu: „Zasłużony dla Gminy Bobolice”. 

Pani Burmistrz powiedziała, że chciała zaprosić ks. proboszcza na dzisiejszą sesję, ale na Jego 

prośbę i życzenie dokonanie wręczenia Aktu Nadania Tytuł „Zasłużony dla Gminy Bobolice” 

odbędzie się podczas mszy świętej hubertowskiej 8 listopada 2013 roku.     
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Pani Bożena Aksiutin Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu 

przedstawiła opinię Komisji. Opinia stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

Pani Burmistrz zaprosiła wszystkich zebranych na dzień 8 listopada 2013 roku o godz. 18.00 

na mszę świętą, gdzie odbędzie się wręczenie Aktu ks. Ryszardowi Baranowi.  

 

6) w sprawie zasad udzielania dotacji na rzecz spółek wodnych, trybu postępowania 

przy udzielaniu dotacji na rzecz spółek wodnych, sposobu ich rozliczania oraz sposobu 

kontroli wykonania zadania objętego dotacją.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Na wniosek mieszkańców Gminy Bobolice, Burmistrz Bobolic podjęła działania związane z 

utworzeniem spółki wodnej na terenie Gminy. W efekcie działań, w dniu 23 października 

2013 r. odbyło się Walne Zgromadzenia Spółki Wodnej Bobolice, podczas którego 

uchwalony został Statut Spółki Wodnej w Bobolicach oraz wybrane zostały organa Spółki – 

Zarząd oraz Komisja Rewizyjna. Ustalona została również wysokość składki członkowskiej w 

kwocie 100 zł rocznie. Po zatwierdzeniu przez Starostę Koszalińskiego w drodze decyzji 

Statutu powołanej Spółki Wodnej nabędzie ona osobowość prawną, a po zgłoszeniu jej do 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Szczecinie w celu wpisania jej do katastru 

wodnego formalnie rozpocznie swoją działalność. Głównym celem powołania spółki są prace 

związane z wykonywaniem bieżącej konserwacji urządzeń melioracji wodnych 

szczegółowych Spółka wodna będzie mogła ubiegać się o dofinansowanie na swoją statutową 

działalność m.in. z budżetu Gminy Bobolice. Pomoc finansowa w formie dotacji celowej 

może być przyznana dopiero po podjęciu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na rzecz 

spółek wodnych, trybu postępowania przy udzielaniu dotacji na rzecz spółek wodnych, 

sposobu ich rozliczania oraz sposobu kontroli wykonania zadania objętego dotacją, która 

stanowi treść niniejszej uchwały. 

Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia opublikowania jej w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego. 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

Ad. 9. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

Józef Borowski sołtys sołectwa Nowe Łozice – powiedział, że chciałby odnieść się do 

ostatniej sesji z 24 września 2013 roku w sprawie drogi Stare Łozice a Kije – czy mieszkańcy 

mogą liczyć, że w tym roku ten odcinek będzie uzupełniony kruszywem, dostarczenie 

kruszywa ? 

Odpowiedzi udzielił Pan Jan Rewkowski Dyrektor ZUKiO mówiąc, że są inne drogi, bardziej 

potrzebujące uzupełnienia.  

 

Mirosława Prokopowicz sołtys sołectwa Chlebowo – podziękowała Panu Radnemu 

Powiatowemu Jesionowskiemu za bardzo dobrą współpracę i pomoc sołectwu Chlebowo.  

 

Józef Borowski sołtys sołectwa Nowe Łozice – zwrócił się z zapytaniem do 

Przewodniczącego Rady, że został zdjęty azbest w Łozicach co dalej z zakończeniem 

pokrycia tego przystanku?  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że nie jest zorientowany w tej sprawie.  

Dyrektor ZUKiO również nie wie nic na tan temat.  

Przewodniczący Rady zaproponował Panu sołtysowi, aby przyszedł do ZUKiO w celu 

wyjaśnienia tej sprawy.  

Józef Borowski sołtys sołectwa Nowe Łozice – zwrócił się z zapytaniem do Pan Burmistrz 

jakich argumentów muszą użyć mieszkańcy, żeby stało się zasadne zrealizowanie 

niezbędnego oświetlenia w Nowych Łozicach.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że tu nie chodzi o argumenty mieszkańców. 

Pan sołtys dostał pisemną odpowiedź, gdzie merytorycznie zostało wyjaśnione, że na dzień 

dzisiejszy oświetlenie nie zostanie zrealizowane. Pani Burmistrz nie wyklucza tego 

oświetlenia jako inwestycji. Oświetlenie będzie zasadne wtedy, kiedy te punkty, które 

radzimy wskazywać, będą innymi punktami niż te, które będą oświetlać krzaki i pola. Ale na 

ten czas jest to niemożliwe, bo żeby zrobić to na innych miejscach będzie to większa 

inwestycja i o większej wartości niż ta, która w tej chwili daje techniczne możliwości 

postawienia słupów, o których była mowa.     

Pan sołtys powiedział, że na nowy projekt, który miałby być przygotowany gmina nie 

ponosiłaby żadnych kosztów z tego względu, że jest linia ciągła w tej miejscowości. W 
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odniesieniu do budynków, gdzie miejscowość jest rozproszona na odcinku 2 km, budynek od 

budynku jest w odległości 200m-300m, nie ma żadnych przeciwwskazań, żeby zrobić nowy 

plan bez ponoszenia kosztów, bo to gmina decyduje gdzie mają być lampy zawieszone, nie 

mieszkańcy jak zostało to przedstawione na zebraniu przez radną Panią Justynę Terlecką. 

Nikt z mieszkańców nie interweniował i nie uzasadniał ze swojej strony dla urzędu czy 

energetyki, że mają być punkty oświetlenia przed posesjami czy w krzakach. Jeżeli 

jakiekolwiek krzaki są w pasie drogowym to powinno nastąpić podjęcie działań przez 

ZUKiO, żeby tych krzaków nie było. Jeżeli linia przechodzi w odcinku 2,5 km przez 

miejscowość i posesje są od siebie oddalone, odcinek od słupa do słupa jest w odległości 30m 

- 50m w tej miejscowości, to nikt nie twierdzi, że słupy mają one być przed posesją. 

Pani Burmistrz dodała, że nie będzie polemizowała w tym temacie, ponieważ słucha osób, 

które się na tym znają, pracują w zakładzie energetycznym i realizują właśnie takie roboty. 

Ustalając wspólnie z sołectwem te 5 punktów świetlnych, które były jeszcze weryfikowane 

przez pracownika zakładu energetycznego po to, żeby sprawdzić czy te miejsca, które zostały 

wskazane nadają się, po weryfikacji niektóre punkty zostały zmienione i wskazane miejsca 

gdzie mogą istnieć. Natomiast, żeby punkty świetlne były w innych miejscach to nie będzie 

23 – 28 tyś. zł tylko są to inne pieniądze, a na to Gmina nie jest przygotowana. Pani 

Burmistrz dodała, że należy poczekać do momentu kiedy analiza finansowa wykaże ile ta 

inwestycja będzie naprawdę kosztowała.  

Pan sołtys dodał, że przygotuje odpowiednie dokumenty ze spółki energii z Sopotu, bo jak 

przekazał Pan Ireneusz Bielecki (pracownik urzędu), że projekt przygotował Pan Tomczyk, 

który nie pracował już od kwietnia br., a w czerwcu przygotował dla urzędu kosztorys. Także 

nie było to prawomocne, a dokumenty były zakłamane przez Pana Ireneusz Bieleckiego.        

Pani Burmistrz powiedziała, że Pan Tomczyk być może już nie pracuje, ale temat oświetlenia 

trwa od 2011 roku i wtedy był tworzony dokument, który został odtworzony. Dokument nie 

był tworzony 4 miesiące temu. Pani Burmistrz jest pewna co do zasadności swojej decyzji, 

uzasadnienie zostało wysłane do wszystkich mieszkańców. Zaznaczyła, że wróci do tematu 

jak zostanie zrobiona nowa analiza zasadności punków w innych miejscach niż teraz. Jeżeli 

chodzi o zakrzaczenia to nie jest temat ZUKiO, ponieważ są to zakrzaczenia, których nie 

trzeba wycinać, a oświetlać krzaków nie musimy. Pani Burmistrz powiedziała, że należy 

przemyśleć jeszcze raz miejsca, w których te lampy mają stać. Pani Burmistrz dodała, że 

dobrze stało się, że nie powstało oświetlenie w tych miejscach ponieważ oświetlany byłyby 

trzy posesje prywatne oraz krzaki i inne zarośla.  
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Pan sołtys zapytał Panią Burmistrz czy uważa jako matka, obywatel i przedstawiciel gminy, 

że nie ma zasadności powstania oświetlenia ? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że nie ma zasadności w tych miejscach, które ostatecznie 

zostały wskazane, z których Pani Burmistrz wycofała się. Natomiast jest zasadność w innych 

miejscach, ale termin realizacji nie jest znany. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że Pani Burmistrz wyraźnie mówi, że wykonana 

zostanie analiza ze wskazaniem nowych punktów świetlnych. Nikt nie mówi, że nie powstaną 

nowe.   

Pan sołtys dodał, że sołectwo czeka 12 lat na oświetlenie po złożeniu oficjalnego wniosku. 

Pan sołtys powiedział, że zapraszał Pana Przewodniczącego na ostatnie zebranie wiejskie, 

które było zorganizowane na prośbę mieszkańców, ale jak twierdzi Pan sołtys 

Przewodniczący powiedział, że nie chce zajmować stanowiska w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady powiedział, że takich słów nie użył i poprosił, żeby Pan sołtys nie 

wmawiał takich rzeczy. Powiedział, że nie ma możliwości, żeby był obecny na zebraniu, nie 

podając powodu, ponieważ nie musi tłumaczyć się sołtysowi dlaczego nie będzie obecny na 

zebraniu wiejskim.  

Pan sołtys powiedział, że jedynie chciał przekazać mieszkańcom dlaczego Przewodniczący 

nie będzie obecny na zebraniu, bo zebranie wnioskowane było przez mieszkańców. W 

zebraniu uczestniczyła jedynie radna Pani Justyna Terlecka. Powiedział, że nie ma więcej 

pytań do tematu oświetlenia. 

Przewodniczący Rady dodał, że Radna Justyna Terlecka była obecna na zebraniu ponieważ 

jest radną z tego terenu. Dodał, że od zwoływania radnych jest Przewodniczący Rady 

Miejskiej.     

Ad. 10.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej głos zabrali:  

1. Pan Zbigniew Trojanowski doradca ZODR – powiedział, że na terenie gminy 

Bobolice pracuje od 1 lipca 2013 roku. W ostatnim czasie ZODR zrealizował projekt „ABC 

Przedsiębiorczości na wsi…”. Głównym sponsorem akcji jest Narodowy Bank Polski i 

Fundacja Wspierania Wsi. Pierwsze warsztaty odbyły się w Głodowej. Idea programu 

dotyczy przedsiębiorczości rolników. Po odbytych warsztatach nasuwa się wniosek, że temat 

przedsiębiorczości na wsi jest bardzo dobrze rozumiany przez rolników Warsztaty oprócz 

tematyki przedsiębiorczości obejmowały także przedstawienie wsi wczoraj, a dziś oraz 

wybrane zagadnienia z rachunkowości rolnej. Okazuje się, że rolnicy nie prowadzą 
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rachunkowości rolnej co jest problemem. W wielu gospodarstwach prowadzona jest 

rachunkowość unijna i ci rolnicy przy pomocy ODR są zorientowani na temat działalności 

swojego gospodarstwa. Jeżeli ktoś z rolników chciałby skorzystać z takiej działalności to Pan 

Trojanowski zaprasza do współpracy. Ostatnim aspektem programu była bankowość 

elektroniczna, w tym przypadku zwłaszcza ludzie młodzi są zorientowani w działania 

bankowości elektronicznej. Pan Trojanowski dodał, że jest pod wrażeniem sołectwa Głodowa 

gdzie udało się wspólnie z mieszkańcami przeprowadzić. Kolejne szkolenie zaplanowane jest 

w Drzewianach.  

 

2. Pan Kamil Jesionowski Radny Rady Powiatu – powiedział, że chciałby zachęcić 

sołtysów i radnych do uczestnictwa w sesji Rady Powiatu, gdzie można powiedzieć o 

drogach powiatowych w gminie Bobolice, które wymagają remontu. Wiadomo, że 

pisanych do powiatu jest dużo różnych pism w sprawie remontu, napraw czy budowy 

dróg i chodników, ale znacznie realniej to wszystko wygląda jak powie się o tym podczas 

sesji. Tak praktykują inni sołtysi naszego powiatu. Pan radny podziękował Pani sołtys 

Prokopowicz za docenienie działań radnego. Dodał, że zbliża się okres świąteczny i jak 

zapowiedział przed wyborami wszystkie swoje diety przekazuje na cele społeczne, tak 

więc zaprosił sołtysów do zgłaszania się w celu wspomożenia sołectw.  

Ad. 11. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali:  

Radny Zdzisław Strzelczak – zapytał czy zadziało się coś w sprawie ścieżki ul. Sawickiej i 

Jedności Narodowej ? Jest to ok. 80 m tej ścieżki, a dyrektor ZUKiO zgodził się na naprawę. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że obecnie kończą się roboty chodnikowe, 

które muszą być dokończone. Płytki chodnikowe są, ale zależy to czy moce przerobowe będą, 

żeby jeszcze w tym roku wejść z robotą.  

Dyrektor ZUKiO dodał, że wszystko zależy od tego jaka będzie aura, jeżeli pogoda pozwoli 

to praca zostanie wykonana.  

Ad. 12. Zakończenie obrad.  

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


